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"אשתי רחלי* היתה יתומה מגיל צעיר," כך סיפר לי לאחרונה אברך משוויץ, "ובגיל

עשרים היא קיבלה את עבודתה הראשונה. סביבת העבודה היתה חלומה של כל בת

בית יעקב. כולם מאנ"ש חרדים לדבר ה' וכל הקליינטים גם. אבל לאט לאט משהו

לא-חרדי בעליל התחיל להתרקם. זה התחיל עם שיחות נפש שבעלת העסק היתה

מנהלת עמה. בהילקח בחשבון שאשתי היתה בסה"כ בת עשרים ויתומה, זה דוקא

היה יכול להתפרש כדבר חיובי. אפילו מאוד חיובי. אבל אז התחילו המגעים ולאט

לאט הפכו ליותר ויותר לא-הולמים, בלשון המעטה.

"הבוסית גם היתה מזמינה את רחלי לביתה. על פניו זה היה נראה כהבעת ידידות

והכנסת אורחים. אבל לאט לאט היא שכנעה את רחלי לעשות לה עבודות בית

בשבילה... ובהמשך חדר השינה נכנס לתמונה... אין ענין ליכנס לפרטים. תכליס,

זאת היתה מערכת יחסים מניפולטיבית מכל הבחינות. הבוסית הזו ניצלה את רחלי

מכל כיוון. 

"כל הסיפור הזה היה לפני תשע שנים. לפני שהתחתנו. אבל אחרי ששמעתי הרצאה

שלך בנושא הזה, אמרתי לעצמי, הרי האשה הזו חוץ מזה שהעסק שלה משרת

בנות צעירות, היא גם בעלת חוג מוזיקה וסטודיו הקלטה לבנות... בקיצור לא חסר

לה גישה להמון המון בנות בגילאים שונים. אולי מדובר באדם שמהווה סכנה

לציבור. אז מה עלי לעשות?"

הגבתי לאברך הזה שלדעתי החששות שלו בהחלט מוצדקות. ובחרתי לשתף אתכם

בסיפור שלו בגלל כמה תובנות חשובות ביותר העולות מתוכו.

א) למרות שנשים מהוות חלק מאוד קטן של האוכלוסייה של הפוגעים, בכל זאת, זה

קיים. עובדה זו מחזקת את הגישה שיישום כללי המוגנות חייב להיבצע בצורה

כוללנית. "לא פלוג" כמו שאומרים בשפה הלמדנית. לא מתחילים לחשבן אם

צריכים לחשוש מאדם זה או אחר, אלא יש כללים ומיישמים אותם מול כל אחד

ובכל מצב. הילדה צריכה מורה פרטית? לא באיזה מחסן-שנהפך-לחדר, אלא

במקום שאנשים אחרים נכנסים ויוצאים. הליכה למקווה על בסיס שבועי או יומי

מהווה חלק בלתי נפרד מהמסורת שלכם? נפלא. אבל לא שולחים ילד או בחור

צעיר למקווה לבד. 

וכך הוא הענין בכל מצב ומול כל אדם.

ב) גם אנשים שכבר בעצם מוגדרים כ"מבוגרים" יכולים להפוך קרבן לפגיעה. בחור

בן 19 סיפר לך "סיפור מוזר" שקרה לו בפנימייה? תקשיב במלוא הרציניות. אף
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פעם בלי פניקה ונערווען, אבל אל תפטיר את דבריו בהנף יד בגלל שהרי מדובר

בבחור גדול ולא ייתכן ש... 

והאמת ניתנת להאמר, גם מבוגרים ממש יכולים להפוך לקרבן לפגיעה. ולא רק

נשים. גם גברים. אדם שמשתף שהוא עבר פגיעה, לא משנה בן כמה הוא או בת

כמה היא. צריכים להקשיב. לקחת ברצינות. ולטפל.

ג) הסכמה זו לא תמיד הסכמה. יש להרבה פוגעים פטנטים מתוחכמים איך לגרום

לקרבנותיהם לשתף פעולה. זה שרחלי לא סירבה למעשים המגונים של הבוסית

שלה, ומבחוץ נראה כי היא שיתפה פעולה, זה לא אומר שהיא באמת הסכימה.

קודם כל היתה שם יחסי תלות שהבוסית ניצלה למען סיפוק תאוותיה המעוותות.

אבל גם אם זה לא המעסיק, אפשר בקלות לכל פוגע חכם לנצל את הפגיעות של

בחורה כגון רחלי מפאת היותה יתומה מאימא שלה מגיל צעיר. בקיצור, אדם שיודע

לנצל, כל הקטע שלו זה כביכול להפוך את הקרבן לשותף מלא לנעשה. במחשבות

ורגשות של הפוגע, ומבחינה פרקטית, זה מוריד ממנו את האשמה. "לא פגעתי!

המעשים נעשו מתוך הדדיות! היא הסכימה!" 

על זה אומר הפסוק, "אכלה ומחתה פיה ואמרה לא פעלתי און".

אני לא אומר שלא קיים מציאות של מעשים אסורים שאכן נעשים בהסכמה

והדדיות מלאה. לצערינו הרב, גם זה קיים. אבל אם מישהו אומר לך, גם אם זה

אחרי שנים, "לא באמת רציתי את זה... לא באמת הסכמתי... אני מרגיש עכשיו

שבעצם ניצלו אותי", מן הסתם הוא לא מנסה לעבוד עליך. חייבים לדעת שהסכמה

זו לא תמיד הסכמה.

למילה אחרונה אשתף איתכם במה שעניתי לאותו אברך. לדעתי, האישה הבוסית

הזו (שעד היום יש לה את הכל העסקים האלה שמעניקים לה גישה להמון בנות)

סיכויים גבוהים ביותר שהיא אישה מאוד מסוכנת לציבור. כבר אמרו וכתבו כמה

מגדולה הרבנים שאדם שעושה דבר כזה פעם אחת, ה"חזקה" היא או שהוא כבר

עשה את זה כמה או הרבה פעמים או שיעשה כן כמה או הרבה פעמים. 

איך שאני מבין את זה, זה בגלל שזה סוג של מחלה. מחלה אמיתית לכל דבר וענין.

אדם סוטה הוא אדם חולה. צריכים כחות אדירים לשלוט במחלה. זה לא בלתי

אפשרי, אבל מי שיודעים עליו לפחות פעם אחת שפגע, בלי התערבות מקצועית

(ולפעמים משפטית) הסיכויים שהוא לא יעשה את זה שוב שואפים לאפס.

לדוגמה, פעם הגיע אחד למרן רבי חיים קנייבסקי זצוקללה"ה אודות מעשה מגונה

שביצע אחד על אחיינו. השאלה היתה אם ללכת ישר למשטרה ולדווח. רבי חיים

שיהיה אחרים" אנשים להציל זה כי כן] לעשות [שצריכים אומרת "הסברה ענה



ה ה . ש ם ם אחר ל אנש ם לעשות כן] כ זה להצ כ הסברה אומרת [שצר ענה, 

ברור. היה שם סיפור של מעשה בודד. ובכל זאת רבי חיים ענה לו, "זה להציל

אחרים". כלומר, נכון יודעים רק על פעם אחת. אבל אם הוא עשה פעם אחת

ה"חזקה" היא שיעשה את זה שוב.

לגבי הלכה למעשה, כמו שכתבתנו בניוזלטרים קודמים, כל מקרה לגופו ויש

להיוועץ עם רב מומחה בתחום הפגיעות. 

אבל המסר ברור. ואישה בוסית כזו שיש לה גישה ישירה להמון בנות, מי יודע כמה

קרבנות אולי כבר יש לה במשך השנים, רחמנא ליצלן. לכן, ככל שזה ביכלתו של

האדם להציל אנשים אחרים, עליו לעשות כן. ושוב, כמובן מתוך התייעצוץ עם רב

מומחה כנ"ל.

   

     

*כל הפרטים המזהים טושטשו במכוון.

~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~

הניוזלטר היה לכם מעניין ומאיר עיניים? נא לשתף 2 קרובי משפחה או חברים. אם

ירצו להירשם קבוצה, הם יכולים לשלוח מייל ל- rbsa613@gmail.com עם

הכותרת "מוגנות".

~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~

יש לכם שאלה, הערה או הארה? תשלחו לי בבקשה! 

~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~

הקליקו כאן כדי לרכוש ספר תצילני מפגע רע
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